
1 

 

             
 

dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 10 sierpnia 2022 roku 

Numer: 33 / 2022 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: wprowadzenia nasadzeń lawendy w przestrzeni publicznej Poznania  

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2022 roku, poz. 559 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Lawenda to wyjątkowa, charakterystyczna, piękna i aromatyczna roślina występująca 

w miejscach nasłonecznionych i o mniejszej ilości wody w gruncie, głównie na obszarach 

śródziemnomorskich. Region najbardziej kojarzony z tą rośliną to Prowansja w południowo-

wschodniej Francji, gdzie znajdują się słynne lawendowe pola. Lawenda ta ma istotne walory 

estetyczne i zapachowe, dające uspokojenie, ukojenie i wytchnienie, zwłaszcza w okresie 

kwitnienia w czerwcu i lipcu. Wśród wielu odmian tej rośliny występują również okazy 

odporne na niskie temperatury. Co ciekawe lawenda ma właściwości odstraszające komary, 

kleszcze i muchy, a przyciągające pszczoły i motyle. 

 

Roślina ta jest uprawiania w wielu miejscach w Europie i również w Polsce są takie miejsca. 

Biorąc pod uwagę wiele walorów lawendy oraz gorące i suche letnie miesiące, warto byłoby 
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rozważyć wprowadzenie jej nasadzeń w przestrzeni publicznej Poznania - w parkach, na 

skwerach i na terenach zielonych w pasach drogowych. Być może również właściciele lub 

zarządcy innych terenów zainspirują się dobrym przykładem działań miejskich i również będą 

sadzić lawendę na swoich zieleńcach i w ogródkach. 

 

Osoby sceptyczne wobec tego pomysłu mogą wskazywać na wątpliwości w zakresie 

uwarunkowań klimatycznych dla tej rośliny w naszym mieście (temperatura, nasłonecznienie, 

wilgotność), a także brak tradycji takich upraw w Poznaniu. Warto jednak podjąć te działania, 

ponieważ liczne przykłady z innych części Polski są dowodem na istnienie możliwości 

nasadzeń lawendy oraz na dobre efekty takich nasadzeń.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy dotychczas rozważano nasadzenia lub wprowadzono już nasadzenia lawendy 

w przestrzeni publicznej Poznania, w tym w parkach, na skwerach i na terenach zielonych 

w pasach drogowych, 

 

2) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe 

wprowadzenie w szerokim zakresie nasadzeń lawendy w przestrzeni publicznej Poznania, 

w tym w parkach, na skwerach i na terenach zielonych w pasach drogowych. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


